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Készült: Györött, a Győr-Moson-Sopron Vármegye Közgyűlése 2023. június 28-án tartott
rendkívüli üléséről.

Az ülés kezdődött: 14.00 órakor, véget ért 14. 35 órakor

Jelcn vannak:

Bognár Sándor, Csorba Dezsö, Hámori György, Horváth Tibor, Ivanics Ferenc, Major András,
Mák Ferenc, Méri Attila, Molnár Rita Noémi, Németh Zoltán, dr. Petö Péter, Szabó Dávid,
Szabó Zoltán, Szabó-Szilágyi Gabriella.

Részt vesznek mé a köz űlésen:

Dr. Malomsoki István jegyzö, a Győr-Moson-Sopron Vánnegyei Önkormányzati Hivatal
munkatársai, a sajtó képviselői és érdeklődők.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Tisztelt Közgyűlés! Nagyon sok szeretettel köszöntök mindenkit. Köszönöm, hogy a rendkívüli
ülésen, így a nyári szünet kezdésének az időpontjában még össze tudtunkjönni és két fontos
kérdésben tudunk határozatot hozni. Megállapítom, hogy 14 képviselö van jelen. Valiczkó
Mihály, Mecséri Szabolcs, Paduts László és Ábrán Tivadar jelezték hivatalosan előzetesen a
távolmaradásukat.

Az ülést megnyitom. A rendkívüli ülés napirendjét előzetesen a képviselötársam megkapták.
Két napirendi pontunk van. A napirend kapcsán a rendkívüli közgyűlésre tekintettel nincs
lehetöségjavaslattételre, úgyhogy a napirendet bocsátom először szavazásra.

A kozgyűlés 13 igen szavazattal és 1 ellenszavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. Az Orosz-Ukrán háború békepárti Országgyűlési határozatának vánnegyei megerősítése.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

2. A 9021 Györ, Városház tér 3. (hrsz. : 7034) számú ingatlan energetikai korszerűsítésével
kapcsolatos pótmunka.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

1. na irendi ont
Az Orosz-Ukrán háború béke árti Orszá űlési határozatának várme
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

eime erősítése.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Elözetesen annyit szeretnék mondani, hogy Szita Károly, a Megyei Jogú Városok Szövetsége
elnökének a felhívására indult egy kezdeményezés, hogy a települési önkormányzatok is
fogadják el és támogassák, erösítsék meg az országgyűlés által már korábban elfogadott



békepárti határozatot. A települések is szép számmal csatlakoztak ehhez a kezdeményezéshez.
Látszik, hogy a településen élők, a vármegye településén élö lakosság is szeretné kifejezni azt
a véleményét, hogy emberéleteket mentsünk meg azzal, hogy a háború minél elöbb
befejezödjön, és hogy senki ne szenvedjen azoknak az intézkedéseknek a következményeitől
sem, amelyek a háborúra adott nemjó válaszok következményei az európai és a világpolitika
részéről. Mivel a megye lakosságát a vánnegyei közgyűlés egészében is tudja képviselni, igy
az emberektöl jövő igényt támogatva és meghallgatva tűztem napirendre ezt a kérdést. Igy
általunk az emberek ki tudják fejezni azt az akaratukat, amit a magyar országgyűlés már
elfogadott, hiszen mi lefedjük a vármegye teljes lakosságát, és azokon a településeken -
általunk, közvetett módon - azok az emberek is ki tudják fejezni a béke iránti igényüket, ahol
a települési önkormányzat képviselő-testülete nem tűzte ezt a kérdést napirendre. Kérdezem a
képviselötársaimat, hogy kinek van kérdése, véleménye, észrevétele az előterjesztéssel
kapcsolatban. Szabó Zoltán képviselő úr parancsolj.

Szabó Zoltán ké viselő

Köszönöm a szót, elnök úr. Szerettem volna javasolni, hogy ne is kerüljön napirendre ez az
akárminek is nevezhetö történet. Egyszer azért, mert Sztálin elvtárs, Rákosi elvtárs, de még
Hitler is boldog lenne, hogy milyen szolgai módon hajtanak végre dolgokat testületek vagy
emberek. Sajnálatosan azt kell mondanom, hogy ezzel a közgyűlésünknek a tekintélyét tesszük
kockára. Ha már az elnök úr az emberek igényét említette, akkor én úgy gondolom, hogy így
nyár elején az embereknek az lenne az igénye, hogy a fizetésük vásárlóértéke érjen valamit,
meg a bérezésük, a kilátásaik transzcendens módon mérhetö legyen. Sok családon belül a család
egy része Ausztriában dolgozik, és össze tudja hasonlítani a munka és az értejáró fizetés értékét.
Korábban bíráltak ezen a közgyűlésben is, hogy olyan kérdésekröl beszélek, ami nem tartozik
a közgyűlés kompetenciájába. A mai első napirendi pontunk egy nettó külpolitikai baki, amit a
magyar kormányzat is elkövetett, és most ennek a lefedezésére van egy plakátkampány is. Meg
vannak ezek a nyilatkozatok, amiket a testületek tárgyalnak sajnálatos módon. Elsödlegesen
tehát nem kompetenciája a közgyűlésnek véleményem szerint külpolitikai kérdésekben állást
foglalni. Másodsorban, ha már annyira akarjuk, hogy Oroszország hagyja abba az agressziót,
akkorjó lenne, ha a gázvásárlásokkal Magyarország nem finanszírozná ezt. Arról nem beszélve,
hogy a gázvásárlásnak a részletei csak a magyar lakosság előtt titkosak. Fogalmunk sincs, mit
fizetünk, mennyit fizetünk, mire fizetünk. Továbbá: miért szavaznánk olyanról, ami nettó
szembe megy a valósággal? Tudniillik, miért mondjuk, hogy rosszak azok a döntések, amit a
jelenlegi magyar miniszterelnök rendre megszavaz az Európa Tanácsban? Akkor ő most nem
felkészült, vagy nem tudja, hogy mit csinál? Vagy rosszul volt? Szóval vannak itt problémák,
és a testület tekintélyének nem tesz jót, hogy ilyen nettó valótlanságokkal foglalkozunk. A
kárpátaljai magyar kisebbségért történö aggódás tekintetében megjegyzem, hogy igenis
foglalkoznia kell azzal a magyar kormánynak, hogy a magyar lakta kárpátaljai területeken hány
magyar ember maradt. Szomorú statisztika, hogy Erdély lassan kiürül, Kárpátalján, ha vannak
70 ezren a korábbi negyed millióból, akkor sokat mondok, és az iskolákat sem tudjuk lassan
feltölteni. Tehát vannak itt azért problémák ezzel a nyilatkozattal. Arról nem is beszélve, hogy
a nyolcadik pont arról szól, hogy a szabad gondolkodást és a szólást korlátozzák, mert ha egy
ellenzéki képviselö megszólal, azzal már gazdasági károkat okoz az országnak. Megjegyzem,
én, mint ellenzéki képviselő, miröl döntök? A költségvetésünkröl? Ha azt mondom, hogy
emeljük, csökkentsük, félre tegyük, akkor ez megszavazásra került? Nem. Akkor miről
beszélünk? A magyar kormány Európai Uniós pénzek elköltése iránti felelötlensége
nyilvánvaló mindenkinek, és ezeket a pénzeket az Európai Unió visszatartja mindaddig, amíg
a magyar kormány nem teljesíti azokat a feltételeket, amiket 15 évvel ezelött érdekes módon
tudott teljesíteni, akkor ebben nekem hol van szerepem? Nem a jelenlegi regnáló
kormányzatnak és többségnek van ebben felelössége? Köszönöm szépen!



Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen, képviselö úr, további bejelentkezést nem látok, úgyhogy annyit szeretnék
hozzátenni, hogy valóban azzal én is egyetértek, hogy olyan témákat, amik nem feltétlenül
tartoznak direktben közvetlenül a testületre, tehát nem a vármegyei közgyűlésnek a
hatásköreibe tartoznak, azokat lehetőség szerint kerüljük, de ennek a kérdésnek a hordereje,
amikor emberek tízezrei halnak meg itt a szomszédunkban és vannak magyar érintettjei is
azáltal, hogy Kárpátalján, az ukrán konfliktusban olyan embereknek is részt kell venniük,
akiknek igazából ez a konfliktus nem lehet szívügyük, vagy nem lehet nemzeti ügyük, akkor
mi sem maradhatunk szó nélkül, és ha az emberektöl érkező véleményeket is hallunk, mert elég
gyakran járom a kis településeket, a kisebb falvakat, városokat is, és az emberek rendre
megemlítik azt, hogy borzasztó, ami a háború miatt zajlik és igénylik a békét, és azt is igénylik,
amit Szabó képviselö úr elmondott, hogy szeretnénekjól élni, és szeretnék, hogyha a fizetésük
megörizné a vásárióértéküket is, és hogyha tényleg a magasztos elvek melletti kiállás mellett
ezt aprópénzre váltjuk, és tényleg azt nézzük, amit képviselő úr is mondott, és csak az
anyagiakra vetítjük le, akkor ennek a háborúnak köszönhetöen bizony elvesztik a fizetések a
vásárió értéküket. Éppen ezek a döntések, amik a háborúra adott válaszként az európai politika
vagy a világpolitika részéröl megfogalmazódnak, és bizony azok a tényezök, amik oda
vezetnek, hogy nő az infláció, hogy az energiaárak az egekbe szöknek, hogy nincsen biztonság,
hogy az iparban, a gazdaságban nincsen megfelelő nyersanyag, hogy kiszámíthatatlan a
kömyezet, és az is látszik, hogy azért ezen jókat tudnak keresni bizonyos üzletemberek.
Nyilvánvalóan a háború vitoriájából úgy lehetne a legjobban kifogni a szelet, hogyha ez a
gazdasági érdek meg tudna szűnni, hiszen ez az a gazdasági érdek, ami minket nyomorba dönt,
meg a magyar embereket, meg az európai embereket is tönkreteszi és nehézségeket okoz.
Azonban vannak olyan szereplők, akik a háborúból nagy hasznot húznak, míg emberek halnak
meg teljesen értelmetlenül, egy értelmetlen konfliktusban. Azt gondolom, hogy az emberektöl
jött erre igény, és ez nem egy sztálini parancs, nem is értem, hogy hogyanjutottunk el ehhez a
megállapításhoz, ugyanis Sztálin elvtárs nem az a személy, aki azokat az idöket idézi, amire mi
szívesen emlékezünk most. Tehát, ha van egy igény az emberek részéröl, hogy fejeződjön be
ez a konfliktus, hogy az Európai Unió és mindenki törekedjen már arra, hogy ne segítse, ne
oxigénnel táplálja azt a tüzet, ami itt a szomszédban van, olyan intézkedésekkel, döntésekkel,
amik egyéni, gazdasági érdekeket, meg különböző globális pénzügyi érdekeket tudnak
támogatni, akkor a vánnegyei közgyűlés sem maradhat szótlan. Nekünk is ki kell fejeznünk azt
az igényünket és azt az akaratunkat, amivel a vármegyében élő embereknek az igen nagy
többsége egyetért, és jellemzően párthovatartozástól függetlenül is igénylik azt, hogy béke
legyen, igénylik azt, hogy a boltokban, amikor bemennek vásárolni, akkor ne kelljen
elszenvedni azokat a hatásokat, amiket ez a háború okozott. A háború következménye pont az
lett, hogy a fizetések elvesztik a vásárióértéküket, hogy az embereknek bizonytalanságban kell
élniük, félelemben is kell élniük, mert azok a mondatok, amiket az európai politikusok
megfogalmaznak, azok inkább abba az irányba mutatnak, hogy ez a háború tovább szélesedhet,
és senki nem akarja, hogy Magyarország ebbe belekeveredjünk. Tehát én azt gondolom, hogy
ez egy fontos kiállás, és egy ilyen helyzetben, amikor a konfliktus ahelyett, hogy szűnne, vagy
csökkenne, vagy mérséklödne, egyre inkább éleződik, és egyre inkább itt van a veszélye annak,
hogy kiszélesedik. Én azt gondolom, hogy azok a pontok, amik itt fel vannak sorolva az
Országgyűlés által elfogadott nyilatkozatban, az egyértelműen arra irányul, hogy legyen béke,
törekedjünk a békére, kezdödjenek azonnali béketárgyalások, legyen tűzszünet, ne haljanak
meg emberek, föként ne kárpátaljai magyarok, hogy térjen vissza a normális élet. Ha mi ehhez
csatlakozunk, akkor ezzeljót cselekszünk, és az emberekjavát szolgáljuk. További hozzászólás
van-e? Szabó képviselö úré a szó!



Szabó Zoltán ké viselő

Köszönöm. Egy gondolat az inflációról. Magyarországon a legmagasabb úgy, hogy nem
vagyunk hadviselő fél, és a kormányzati költségvetés nagy részét nem fegyverre költjük. En
korábban az energiabeszerzésről beszéltem: mi vagyunk az a fizetö fél, amelyik az agresszomak
küldi a pénzt. Erre kellene majd magyarázatot adni. Azon kívül a magyar külügyminiszter
többször is találkozott az orosz külügyminiszterrel, talán még kitüntetést is kapott töle a háború
ideje alatt. Hányszor szólította föl, hogy hagyják abba a háborút? Magyar propaganda.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Nyilván a hadikiadások is nönek, hiszen az ország védelmét, azt minden körülmények között
garantálni kell. Az Európai Unió Ukrajnának fegyvert, és olyan ellátmányt biztosít, ami miatt
az európai közös kasszából a pénzek nem a területfejlesztésre, nem az oktatásra, nem a
közfeladatokra fordítódnak, hanem táplálnak vele egy háborút. Hogy az agresszomak adjuk-e
a pénzt? A magyar emberek biztonsága a legfontosabb: hogy télen legyen fűtés, hogy ne
fagyjanak meg az emberek, ez energiabiztonsági kérdés. Egyébként mások is vásárolnak orosz
gázt, nem csak Magyarország, de ebbe most nem akarok belemenni, mert nem az én
szakterületem, de az energiára szükség van, és ez nem a háborút táplálja, hanem egyszerűen azt
a biztonságot, hogy a téli időszakban legyen tííítés az otthonokban. Ahhoz, hogy a magyar
gazdaság, meg az európai gazdaság tudjon működni, ahhoz egyelőre onnan kell energiát
beszerezni, addig rá vagyunk erre a beszerzési forrásra szorulva, és ugyanúgy az atomenergia
tekintetében is rá vagyunk erre szorulva, tehát azok az intézkedések, amik másnak nem fájnak,
minket megölnének, és akkor nem a háború öl meg minket, hanem azok az intézkedések, amik
erre a háborúra adott rossz válaszok lennének. Szóval továbbra is fenntartom azt az álláspontot,
helyes dolog az, hogy ezzel a kérdéssel foglalkozunk, és kifejezzük azt az akaratunkat, amit
egyébként a magyar emberek többsége, az európai emberek többsége is szeretne, hogy a
háborúnak legyen vége és térjen vissza az élet a normális kerékvágásba. Egy gondolat még:
Szijjártó úr azt a kitüntetést nem a háborús időszakban kapta, hanemjóval előtte. Sőt, nekem is
van olyan bűnöm, hogy találkoztam orosz vezetökkel, hiszen van egy orosz testvér régiónk is,
Szamara régió, ahol szintén békét szerető emberek élnek, és őnekik sem szívügyük az, hogy
háborút viseljenek gazdasági érdekből, vagy bármilyen érdekböl, tehát minden emberi élet
számít, és ezért az az egyetlen legjobb válasz, ha a háború mielőbb befejezödik. MajorAndrás
képviselö úr kért szót.

Ma'or András ké viselő

Köszönöm szépen. Csak egy gondolatot: a képviselő úr az előbb említette, hogy vajon hányszor
szólította fel a magyar külügyminiszter az orosz agresszort a háború befejezésére? Pont a
nyilatkozat második pontjában olvasható, hogy Oroszország azonnali hatállyal fejezze be az
agressziót. Köszönöm.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Összefoglalni nem kívánom a vitát, hiszen minden le van írva és teljesen
egyértelmű. További hozzászólást, bejelentkezést nem látok, akkor kérem, hogy mindenki a
lelkiismerete szerinti gombot nyomja majd meg a szavazásnál.

A közgyűlés 13 igen szavazattal és 1 ellenszavazattal a következő határozatot hozta:



28/2023. VI.28. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az orosz-ukrán háború
egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III. 31. ) OGY határozatban foglaltakkal egyetért és
határozott nemet mond a háborúra.

Felelős: Németh Zoltán elnök
Határidő: a közlésre azonnal

2. na irendi ont
A 9021 G őr Városház tér 3. hrsz. : 7034 számú in atlan ener etikai korszerűsítésével
ka csolatos ótmunka.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Az utolsó rendes közgyűlésünkön már elfogadtunk egy pótmunkacsomagot, ami a Töltésszer
úti, illetve a Városház téri épület kapcsán már azokat a különbségeket, amik az eredetileg
megrendelt és a kivitelezői szerzödésben megkötött feladatokat tartalmazták, illetve az attól
való eltérést kimutatták. Most idöközben még egy apróbb változástjavasoltunk a kivitelezönek,
illetve kéménk tőle. A Városház téri épület udvara egy zárt udvar, ahol a csapadékhullás
következtében könnyen sáros lesz a fal lábazata. Növényzet sajnos ezen az ámyékos kis
területen nem tud megélni, és éppen azért, hogy élhetöbb, tisztább, szárazabb legyen az udvar,
a lehetséges legnagyobb mértékben burkolattal látnánk el. Tehát így kevésbé lenne sáros,
nedves, nyirkos ez a terület. Ezt a feladatot tudtuk már, amikor a bemházás elindult, csak az
akkori tervek kevesebb térburkolattal számoltak, és a kivitelezö most tudta pontosan
kiszámolni, hogy mennyi burkolat kell a terület fenti szempontoknak megfelelő lefedéséhez.
Kettő hónapja kértük elöször töle, hogy számolja ki, hogy az udvaron milyen változásokra lesz
szükség, és most jutottunk el oda, hogy kéménk a közgyűlés jóváhagyását a fenti
többletkiadáshoz. Kérdezném a testületet, hogy van-e kérdés, vélemény, észrevétel.
Bejelentkezést nem látok, akkor kérem, hogy szavazzunk.

A közgyűlés 13 igen szavazattal és 1 tartózkodással a következő határozatot hozta:

29/2023. VI.28. határozat
1. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 9021 Győr,

Városház tér 3. (hrsz. : 7034) számú ingatlan energetikai korszerűsítése tárgyban
kötött szerződés teljesítése során felmerült pótmunkák finanszírozására 1.414. 138
Ft +ÁFA, összesen 1. 795. 955 Ft fedezetet biztosít a 2023. évi költségvetésének
tartalék összegéből.

2. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza
elnökét a pótmunkákkal kapcsolatos intézkedések megtételére.

3. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a pótmunkák
fedezetét a 2023. évi költségvetés következő módosításakor átvezeti.

Határidő: 2023. június 28., illetve folyamatos
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke



Németh Zoltán a köz űlés elnöke

A közgyűlést 14 óra 35 perckor bezárom.

Győr, 2023. júliusll.
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